
Mötesanteckningar från Fälttävlans Banbyggnadsträff 2011 

 

Lördagen den 19:e och söndagen den 20:e mars 2011 träffades tekniska delegater, överdomare och 
banbyggare i Örserum utanför Gränna. Tillsammans var vi 55 personer från alla delar av landet och 
ifrån Norge – detta kan ses som ett rekord i träffens 4-åriga historia. 

Träffen inleddes med att fälttävlanskommitténs nya ordförande, Tomas Werngren, presenterade sig 
själv och sin målsättning, Världsklass 2014. Tomas menade att vi inte ska förvänta oss större 
förändringar under 2011, men att definieringen av Världsklass 2014 kommer att klarna efterhand.   
Därutöver berättade Tomas att han tror på öppenhet och därför vill verka för att arbetet blir så 
transparant som möjligt inom fälttävlanskommittén. Tomas vill att de grupper som arbetar under 
kommittén gör detsamma. Avslutningsvis fick mötet möjlighet att ställa frågor till Tomas, en 
möjlighet som visade sig finnas kvar och som flitigt användes under hela lördagen. 

Därefter redogjorde Lars Christensson för dels den svenska presentationen och dels det som för 
övrigt debatterats under FEI Safety Meeting London 2011. Vad Lasse lyfte upp var att man nu, totalt 
sett, kan skönja ett minskat antal av fall inom fälttävlan. Han berättade att FEI fortsätter att 
poängtera vikten av visionsuttrycken för fälttävlan. Mötet i London hade ifrågasatt ”Medical card” 
och den hantering av kortet som idag råder. Lasse tycker att vi även nationellt skall försöka hitta en 
bättre form för kortet. Den nuvarande formen för hur vi använder ”Medical Card” kan ses som ett 
spel för galleriet. 

Per Magnusson visade sen exempel på trender inom Internationell fälttävlan. Stor del av tiden 
använde Pelle till att trycka på vikten av öppna hindertyper; oxrar, spetsar och liknande. Därefter 
passade Pelle på att berätta lite om FEI:s utbildningssystem och de krav som ställs på deltagarna – 
det går inte att komma oförberedd till en kurs idag. 

Efter lunch blev det grupparbete; deltagarna fick uppdelade i 8 grupper designa en H100-bana. 
Andemeningen med grupparbetet vara att starta en diskussion i gruppen som respektive banbyggare 
och tekniska delegat kan ha med sig hem till sitt egen bana. 

Parallellt med grupparbetet träffade Banbyggnadsnämnden (BBN) Tomas Werngren för att diskutera 
den roll BBN har i den nya organisationen. Det blev också en presentation av den projektplan BBN 
gjort för att hantera sina frågor i ett mer långsiktigt perspektiv. Projektplanen bär namnet Världsklass 
2014 och blir officiell tillsammans med budgeten så snart revideringen är klar. 

Efter grupparbetet visade Mats G Andersson förslag på hur man med hjälp av ”gratisprogrammen” 
Google Earth och Windows Paint kan arbeta fram moderna banskisser. Deltagarna fick en enkel 
instruktion med sig hem. 

När kaffet som följde hade klarats av presenterade BBN förslag på nya regler 2014. Reglerna hanterar 
dels åldersgränserna för våra tävlingsfunktionärer och dels auktorisationskravet för olika klasser. 
Nästa programpunkt var ”Ersättning till banbyggare” som också hanterades såsom grupparbete och 
resulterade i en mängd olika förslag och sätt att tänka runt frågan. 

Medan grupparbetet pågick hanterade BBN förslagen på det första grupparbetet om bandesign.    

När återsamling skett presenterade Lars Christensson ett förslag på en Banbyggarresa till Luhmühlen 
i juni. Lasse berättade att Luhmühlen vid förfrågan han gjort ställt sig mycket positiva till att ha oss 
som gäster där och att vi får tillgång till utrymmen för eventuella möte vi planerar. Lasse avslöjade 
också att han själv skulle vara assisterande bandesigner under tävlingen. 

Efter eftermiddagens möte samlades BBN för att hantera sista grupparbetet. BBN lyckades formulera 
ett förslag på ersättning till de som bygger för egna klubben/föreningen medan man kom fram till att 



ersättning för arbete på andra klubbar eller privata anläggningar måste hanteras i avtal mellan 
berörda parter.  

 

Dagen avslutades med gemensam middag där Sören Cederqvist avtackades. Som minne av vår 
uppskattning för Sörens arbete inom svensk fälttävlan under de senaste 10 åren fick Sören en tavla 
och en glashäst.  

 

Söndagen började med en presentation av BBN:s förslag på rekommendation till ersättning och 
mötet ville att BBN skulle offentliggöra rekommendationen på lämpligt vis ett. Därefter ställde BBN 
frågor kring gruppernas lösning av bandesignen utifrån de förslag grupperna givet efter lördagens 
grupparbete. Diskussionen blev intressant och som vanligt räckte inte tiden till utan vi fick göra ett 
avbrott för det traditionella årsmötet. 

 

Maria Ståhl var behjälplig med att föra protokoll under årsmötet: 

Årsmöte 20 mars 2011 

§1  Till ordförande för mötet valdes Mats G Andersson och som sekreterare valdes Maria Ståhl. 

§2  Verksamhetsberättelse 2010 godkändes. 

§3 Projektplanen 2014 presenterades och godkändes som verksamhetsplan. 

§4  Val till BB-nämnd:  

 Omval, för en period av 2 år  Björn Häggsjö 

 Nyval, för en period av 2 år  Christian Persson 

 Meddelades att ny Safety Officer  

 för Sverige är  Lars Christiansson 

§5 Valberedning: 

 Omval, för en period av 3 år  Ulf Eriksson 

 

Efter årsmötet togs diskussionen kring lördagens bandesign upp igen. Diskussionen följdes av frågor 
från mötet.  

 

Efter lunch var det dags för TD/ÖD-möte. Maria Ståhl förde minnesanteckningar över mötet: 

 Genomgång av TD- och ÖD-rapport.  
o Dessa ska lämnas till Helena Lindencrona på förbundet senast en vecka efter tävling. 

 Propositioner läggs in i TDB.  
o Följdfrågan blev: vem ansvarar för att godkänna proppen?  
o Diskussioner fördes kring detta.  
o MatsG kollar vad som gäller. 

 Ett förslag på ryttarrapport, för ryttarrepresentanten att fylla i, har arbetats fram.  
o Lämplig rutin är att TD/ÖD lämnar formuläret till ryttarrepresentanten.  
o Försättsblad med andemening bör också finnas. 

 Rättsliga frågor.  
o Gult kort skall på sikt samlas i databas så att TD/ÖD kan ta del av det inför 

kommande tävlingar. Gult kort och andra tillrättavisningar skall lämnas in till BB-



nämnden. BB-nämnden utser en person i nämnden som ansvarar för den uppgiften 
(läsa och rapportera vidare till TD på kommande tävlingar). 

o Farlig ridning diskuterades. Svårt att stå ensam och snabbt kunna ta ett beslut om att 
stoppa ryttare. 

o Trasigt (men ej tillfälligt tappat) stigläder ger upphov till uteslutning.  
o Mom 464 Hjälp till ryttare skall ändras i ordalydelsen. 

 Diskas oavsett anledning till att man sitter av. 

 Stickprov görs på ryttarboken, t.ex. två per klass. 

 Efteranmälda ryttare (d.v.s. utanför TDB) skall bli kollade gällande licens. 

 Förslag till nytt/ersättning av ”gamla” Medical Card. 
o Vid anmälan ska ryttare ange namn och telefonnummer till anhörig m.m. och att 

detta skrivs ut på nummerlappen.  
o Eller att ryttaren själv noterar detta på nummerlapp? 

 

BBN tackade deltagarna för att de tagit sig tid att komma till årets Banbyggnadsträff. Vikten av att 
kunna träffas för att diskutera frågor kring sporten poängterades. 

 

Vid pennan (när Maria inte höll i den) 

Mats G Andersson 

 


